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Protokół
z posiedzenia XXXVIII Sesji Rady Miejskiej

w dniu 16 października 2012

obecni

stan radnych – 21
obecnych - 15

Skład Rady Miejskiej:

1. Zofia Bazańska - obecna
2. Krystian Dąbrowski - obecny
3. Krzysztof Francikowski - nieobecny
4. Ewa Fronczek - obecna
5. Marcin Gadecki - nieobecny
6. Ireneusz Gawroński - obecny
7. Janusz Gątkiewicz - obecny
8. Sylwester Iwanowski - obecny
9. Mirosław Kędzierski - obecny
10. Marian Kita - obecny
11. Teresa Kocot - obecna
12. Wiesław Konderak - nieobecny
13. Kamil Kowalik - obecny
14. Renata Malinowska - obecna
15. Andrzej Mentel - obecny
16. Jolanta Moćko - nieobecna
17. Władysław Oczkowicz - obecny
18. Irena Owczarz - nieobecna
29. Dominik Penar - obecny
20. Marek Rajca - nieobecny

dot.     pkt.     1     -     porządku     obrad     sesji  

Z-ca Przewodniczącej Rady Miejskiej                                    Dominik Penar  
Otwieram  XXXVIII  sesję  Rady  Miejskiej  zwołaną  na  podstawie  ustawy  o  samorządzie 
gminnym, witam wszystkich przybyłych gości.

Z-ca Przewodniczącej Rady Miejskiej                                    Dominik Penar  
Po przeliczeniu wszystkich radnych stwierdzam, że na sali jest wystarczająca liczba radnych 
niezbędna do kontynuowania obrad.



Porządek obrad XXXVIII Sesji Rady Miejskiej
zwołanej w dniu 16 października 2012

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie jej prawomocności
2. Omówienie  problematyki  dowozu  dzieci  niepełnosprawnych  do  placówek 

oświatowych  w  Będzinie  i  Dąbrowie  Górniczej  w  roku  szkolnym  2012/2013  z 
udziałem rodziców dzieci niepełnosprawnych.

3. Zamknięcie obrad sesji.

dot.     pkt.     2     -     porządku     obrad     sesji  

Z-ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: W materiałach przekazanych Państwu znajduje się opis 
realizacji  przewozów dzieci  do szkół w Będzinie  i  Dąbrowie Górniczej  w ubiegłym roku 
szkolnym  i  w  tym  roku  szkolnym.  Mamy  także  wykaz  przewozów  dzieci  do  szkół 
realizowanych  busem  Urzędu  Miasta  Czeladź,  ze  względu  na  skargi  dotyczące  braku 
odpowiedniej ilości miejsc w busie, podczas wykonywania przewozu dzieci. Skargi rodziców 
prócz Pani Burmistrz były także kierowane do Pełnomocnika Osób Niepełnosprawnych, do 
Rzecznika Praw Dziecka.  W materiałach znajdują się informacje dotyczące podejmowania 
działań przez nas przy ustalaniu tras przejazdów busa dowożącego dzieci do szkoły.

Radna  Zofia  Bazańska: Rozpatrujemy  sprawę  dowozu  dzieci  do  szkół  w  Będzinie  i 
Dąbrowie Górniczej?

Z-ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Tak, ponieważ skargi dotyczyły tylko dowozu dzieci do 
szkół w tych miastach.

Radna Zofia Bazańska:  Brak odpowiedniej ilości miejsca w busie dowożącym dzieci  do 
szkoły. Problem ten występuje w busie jeżdżącym do Sosnowca. Kierowca wracając busem z 
Sosnowca zabierał dzieci z Domu Samopomocy Ostoja i dlatego tak mało miejsca było w 
busie, taka sytuacja miała miejsce w miesiącu wrześniu.

Z-ca Burmistrza Teresa Wąsowicz:  Jeżeli  pojawiają się skargi dotyczące dowozu dzieci 
szczególnie  jeżeli  dotyczy  to  firm wynajętych,  to  proszę  o  taką  informację  do  Wydziału 
Polityki Społecznej Urzędu Miasta.

Radna Ewa Fronczek:  Czy dzieci, które są wcześniej odbierane ze szkoły mają mniejszy 
stopień upośledzenia czy nie?

Z-ca Kierownika Wydziału Polityki Społecznej i Edukacji Michał Słomka: Nie godziny 
odbioru dzieci są ustalone z rodzicami, to nie wynika od stopnia upośledzenia dziecka tylko 
po  prostu  od  trasy  busa  i  zebraniu  kompletu  dzieci.  Trasa  busa  przebiega  następująco 
kierowca wyjeżdża i odbiera dzieci z Oś. Dziekana jedzie w kierunku Czeladzi kończy na ul. 
Szpitalnej i ul. Miasta Auby następnie jedzie do szkoły.

Mieszkanka  Czeladzi  Agnieszka  Furtak:  29  sierpnia  odbyło  się  pierwsze  spotkanie 
rodziców z Wydziałem Polityki Społecznej i Edukacji Urzędu Miasta, na którym doszło do 
konfliktu  między  rodzicami  a  przedstawicielami  urzędu,  w  wyniku  czego  doszło  do 
przegłosowania  rozdzielenia  odbywających  się  kursów  busów.  Kursu  porannego  na  dwa 
osobne  Będzin  i  Dąbrowa  Górnicza  i  popołudniowego  również  na  dwa  osobne  z  czego 
pierwszy  kurs  popołudniowy  miał  zabierać  dzieci  najmłodsze  te,  które  kończą  zajęcia 



najwcześniej. Drugi kurs miał być wykonywany później około godziny 15.00 i zabierać dzieci 
z  Gimnazjum i  Szkoły  Zawodowej.  Drugie  spotkanie  odbyło  się  31  sierpnia  na,  którym 
doszliśmy do kompromisu i zgodziliśmy się na jeden kurs ranny, ale w żadnym wypadki nie 
zgodziliśmy się na to, aby odbywał się tylko jeden kurs popołudniowy. Pani Radna pytała o 
stopień upośledzenia dziecka, każdy rodzic składający wniosek o przewóz dziecka do szkoły 
równocześnie składa dokumenty dotyczące rodzaju i stopnia upośledzenia. Zgodnie z ustawą 
gmina ma obowiązek przywieź i odwieź lecz nie wskazuje jak ma się to odbywać. Dzieci 
jeżdżą poza Czeladź ze względu na to, że szkoła w Czeladzi nie oferuje takich zajęć jak w 
szkole w Będzinie. Cały problem sprowadza się do tego, że jest tylko jeden kurs popołudniu. 
Dzieci najmłodsze te, które kończą wcześniej muszą czekać na dzieci starsze z Gimnazjum i 
Szkoły Zawodowej, aby można było je odwieźć do domu. Na jesieni warunki atmosferyczne 
sprawiają, że busy te przyjeżdżają dużo później, zdarzało się tak że dzieci były odbierane po 
godzinie  18.00.  Do skargi  zostały złożone zaświadczenia  lekarskie  o chorobach na,  które 
cierpią  nasze  dzieci  z  tych  zaświadczeń  wynika  jasno,  że  dzieci  mają  dużo  mniejszą 
odporność fizyczną i psychiczną od dzieci zdrowych. Dlaczego nie zostały przeprowadzone 
konsultacje społeczne w tej sprawie przed przetargiem na przewozy? 

Burmistrz Teresa Kosmala: Posiadamy odpowiedź ze Starostwa Powiatowego, że Szkoła w 
Czeladzi  i  szkoła  w  Będzinie  nie  różnią  się  niczym,  kwota  wynosi  tyle,  ponieważ  taką 
przedstawił sam przewoźnik. Zdecydowaliśmy się na jeden przejazd, ponieważ dzieci ubyło 
w stosunku  do  ubiegłego  roku,  to,  że  są  z  tego  tytułu  oszczędności  to  widać,  natomiast 
oszczędzamy na wszystkim.

Mieszkanka  Czeladzi   Pani  Siniak:  Moje  dziecko  jeździ  na  wózku  inwalidzkim  jest 
całkowicie porażone ono wyjeżdża za dwadzieścia siódma rano siedząc i przyjeżdża leżąc. 
Wyobraża sobie Pani Burmistrz odwozić moje dziecko indywidualnie bo ja nie, wnosić go do 
autobusu wpychać? Moje dziecko jest bardzo mocno upośledzone przyjeżdżając do domu ma 
bardzo dużo ataków epilepsji. Szkoła w Dąbrowie Górniczej jest typową szkołą dla dzieci z 
porażeniem mózgowym. 

Radny Władysław Oczkowicz:  Pani  Burmistrz oczekuje konkretnej  odpowiedzi  w jakiej 
kwocie potrzeba środków na ten cel problem musi być rozwiązany.

Radna Zofia Bazańska: Pozwólmy tym ludziom wypowiedzieć się w sposób szerszy.

Radny Marian Kita: Uważacie Państwo, że wasze dzieci powinny być kształcone w innych 
szkołach innych miejscowościach,  ponieważ są tam lepsze warunki dla nich niż  w naszej 
Czeladzkiej szkole co się stało z tą szkoła w waszym mniemaniu w takim razie?

Mieszkanka Czeladzi Agnieszka Furtak: Ustawa wyraźnie stanowi, że to ma być najbliższa 
szkoła, ale zapewniająca odpowiednie warunki kształcenia. W szkole w Czeladzi jest sprzęt 
do rehabilitacji,  ale nie ma ludzi odpowiednio przeszkolonych do jego obsługi. Czeladzka 
szkoła nie  ma klasy dzieci  autystycznych,  w Czeladzi  klasa jest  wspólna.  W Będzinie  w 
szkole prowadzone są również zajęcia indywidualne z dzieckiem. Moje dziecko do szkoły w 
Czeladzi  nie  będzie  uczęszczać,  ponieważ  ta  szkoła  nie  oferuje  odpowiednich  zajęć  i 
programu dla mojego dziecka.

Dyskusja 
w dyskusji udział wzięli



1. Mieszkaniec Włodzimierz Nosal
2. Radna Teresa Kocot
3. Mieszkanka Czeladzi Agnieszka Furtak
4. Z-ca Kierownika Wydziału Polityki Społecznej i Edukacji Michał Słomka
5. Z-ca Burmistrza Teresa Wąsowicz
6. Radny Andrzej Mentel
7. Radny Sylwester Iwanowski 
8. Radny Marian Kita
9. Radny Janusz Gątkiewicz
10. Radny Władysław Oczkowicz

Z-ca Przewodniczącej Rady Miejskiej                                    Dominik Penar  
Ogłaszam 5 minut przerwy.

Wznawiam obrady po przerwie.

Radny  Janusz  Gątkiewicz odczytuje  zgłoszony  wniosek:  Rada  Miasta  Zobowiązuje 
Burmistrza Miasta do zabezpieczenia w uzgodnieniu z rodzicami dzieci niepełnosprawnych 
dowożonych  do  placówek  w  Będzinie  i  Dąbrowie  Górniczej  dodatkowych  kursów 
zapewniających przewóz dzieci w optymalnych warunkach i dogodnych godzinach.

Z-ca Przewodniczącej Rady Miejskiej                                    Dominik Penar  
Kto z Państwa jest za przyjęciem tego wniosku.

Głosowanie

Głosów za 15
Głosów przeciw
Głosów wstrzymujących się 

Z-ca Przewodniczącej Rady Miejskiej                                    Dominik Penar  
Zamykam XXXVIII Sesję Rady Miejskiej.

protokołował      Z-ca Przewodniczącej
Krystian Załęczny   Rady Miejskiej w Czeladzi

Dominik Penar


